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Protokół Nr 24/21 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z dnia 22 lutego 2021 r. 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się w Schronisku dla zwierząt w Jędrzejewie, 

prowadzonym przez fundację Zawsze Razem. Następnie posiedzenie 

kontynuowane było w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinie od 12:30 do godz. 15:30. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. pan Krzysztof Wojciech Jaworski – Burmistrz Trzcianki, 

3. pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza Trzcianki, 

4. pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca komisji pani 

Aneta Flis, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz gości. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis przeczytała porządek posiedzenia, jak 

poniżej: 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 22/21 z 11 stycznia 2021 r. oraz protokołu Nr 

23/21 z 1 lutego 2021 r. 

4. Analiza „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Trzcianka”. Wizyta 

w schronisku. 

5. Analiza materiałów na sesję. 

6. Sprawy wniesione do komisji. 
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7. Wnioski komisji i ich realizacja.   

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Do porządku posiedzenia nie było uwag. Został on zatwierdzony przez 

aklamację. 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 22/21 z 11 stycznia 2021 r. oraz protokołu 

Nr 23/21 z 1 lutego 2021 r. 

Do protokołów nie było uwag. Protokół Nr 22/21 z 11 stycznia 2021 r. 

został zatwierdzony w głosowaniu: za 8 (jednogłośnie, w głosowaniu brało 

udział 8 radnych). Protokół Nr 23/21 z 1 lutego 2021 r. został zatwierdzony w 

głosowaniu: za 8 (jednogłośnie, w głosowaniu brało udział 8 radnych). 

Ad 4) Analiza „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Trzcianka”. Wizyta w 

schronisku. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis pokrótce streściła wizytę Komisji  

w Schronisku w Jędrzejewie. Komisję oprowadzał po schronisku pan 

XXXXXXX – Kierownik Schroniska a zarazem Wiceprezes Zarządu Fundacji. 

Poinformował, że w schronisku obecnie przebywa 165 zwierząt licząc psy i koty 

razem. Gminnych jest 17 psów i 1 kot. Możliwości są takie, że schronisko 

pomieści ponad 300 zwierząt. Gmina Trzcianka ma ryczałt na 70 psów. Mała 

ilość psów i kotów gminnych podyktowana jest tym, że właściciele kastrują  

i sterylizują swoje zwierzęta. Coraz mniej jest bezdomnych zwierząt. Komisja 

otrzymała informację, że na stronie fundacji są informacje o psach z danej 

gminy, ich krótki opis i historia pobytu w schronisku. Pies do adopcji jest 

oddawany za darmo. Ogólnie ze schronisk, którymi fundacja się zajmuje do 

adopcji trafiło 700 zwierząt. Fundacja Zawsze Razem działa 2 lata już  

w Schronisku. Wspomniano, że są sponsorzy, którzy pomagają fundacji, poprzez 

zakup karmy dla zwierząt, słomy do wyścielenia bud na okres jesienno-zimowy. 

Od momentu kiedy ze schroniska dwa lata temu zabrano psy, nie ma już sytuacji 

nerwowych, czasami zdarzają się niemiłe sytuacje publikowane na portalach 
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społecznościowych. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis na koniec wizyty podziękowała 

Wiceprezesowi XXXXXXXXX oraz pracownikowi Schroniska za udzielenie 

informacji. Stwierdziła, że odbiór jest pozytywny. Na terenie schroniska jest 

schludnie i czysto.  

 Radna Jadwiga Durejko przyznała rację przewodniczącej komisji.  

 Radny Józef Łastowski stwierdził, że psów jest dużo mniej i z tego można 

wnioskować, że psów w przyszłych latach też będzie miej. Chciał dowiedzieć 

się jaki będzie to miało wpływ na dalsze zawieranie umów z Fundacją, bo jest to 

dosyć duża kwota.  

Pan Witold Putyrski odpowiedział, że nie jest to wynagrodzenie 

ryczałtowe zapłacone z góry, jest to wynagrodzenie uzależnione od ilości 

zwierząt, w związku z tym kwota jest zabezpieczona na każdy rok. Jeśli 

zwierząt będzie mniej to wydatki na to zadanie będą niższe. Wyjaśnił, że Pan 

Krzysztof W. Jaworski – Burmistrz Trzcianki jest na spotkaniu z panią poseł 

Marią Małgorzata Janyską i powinien niedługo pojawić się na posiedzeniu 

komisji.  

Ad 5) Analiza materiałów na sesję.  

Podczas posiedzenia Komisja obradowała nad następującymi projektami 

uchwał; 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2020-2032. 

Pan Witold Putyrski Zastępca Burmistrza Trzcianki wyjaśnił, że dokonano 

zmian w zakresie następujących przedsięwzięć takich jak: 

1.zmniejsza się o kwotę 40.500,00 zł wydatek na zadanie „Dokapitalizowanie 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i Budowlanych „Kombud” Sp. z o.o. – 

zwiększenie kapitału zakładowego” (budowa punktu przeładunkowego odpadów 

komunalnych w Trzciance) i przeznacza się na zadanie pn. „Budowa punktu 

przeładunkowego odpadów komunalnych na PSZOK w Trzciance”; 
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2.Utrzymanie zimowe dróg w mieście i gminie Trzcianka- przewiduje się, że 

jeszcze 250.000,00 zł trzeba będzie przeznaczyć na to zadanie, przy 

sprzyjających warunkach pogodowych.  

- Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

Pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy wyjaśniła, że konsekwencje zmian 

wprowadzone w WPF są konsekwencjami zmian wprowadzonych w budżecie. 

Poinformowała, że wprowadza się następujące zmiany po stronie dochodów. 

Plan dochodów zwiększa się o kwotę 117.838,43 zł, w tym: 

-57.360,00 zł- zwiększenie subwencji oświatowej, 

-35.102,11 zł – wpływy osiągnięte przez szkoły  na wydzielonych rachunkach 

jednostek budżetowych, 

-4.228,32 zł – dotacja z gminy Piła na refundację kosztów pobytu dziecka w 

niepublicznych punkcie przedszkolnym, 

-13.000,00 zł – dochody w jednostkach oświatowych (opłata stała – oddział 

przedszkolny) 

-8.148,00 zł – dochody w przedszkolach (opłata za korzystanie z wyżywienia). 

Następnie poinformowała członków komisji o wprowadzanych zmianach 

po stronie wydatków: 

-Gmina zamierza złożyć wnioski o dofinansowanie projektów z budżetu 

województwa wielkopolskiego w ramach programu Wielkopolska Odnowa Wsi 

w XI edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś”, są to miejscowości: 

Siedlisko, Biała. 

-w załączniku dotyczącym wydatków majątkowych koryguje się plany 

wydatków na zadania na 2021 roku (błąd pisarski). Omyłkowo zapisano na 

zadanie pn.”Budowa drogi ul. Fabrycznej” kwotę 150.000,00 zł , a powinna być 

kwota 50.000,00 zł. W zadaniu pn.” Przebudowa drogi na ul. Staszica zapisano 

kwotę 50.000,00 zł a powinna być kwota 150.000,00 zł.   

-zwiększa się o kwotę 50.000,00 zł wydatki na odśnieżanie dróg gminnych 

wiejskich.  
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-zmniejsza się o kwotę 35.000,00 zł wydatki na zakup opału i zwiększa się  

o kwotę 35.000,00 zł wydatki na zakup gazu (budynki komunalne). 

-w dziale 750 Administracja wydatki w kwocie 40.030,00 zł na zakup i montaż 

opłatomatu wraz z modułem ScanBOK- zmienia się źródło finansowania- RIO 

zezwoliło na sfinansowanie tego zadania z rezerwy na zarządzanie kryzysowe; 

-w dziale 801 Oświata i wychowania ogólnie zmniejsza się wydatki o 53.000,00 

zł, 

-w dziale 900 Gospodarka komunalna, rozdział 90001 zmniejsza się o kwotę 

48.504,00 zł wydatki na opłaty za wody opadowe; 

-zwiększa się o kwotę 200.000,00 zł wydatki na zimowe utrzymane dróg. 

-zaplanowano przeniesie kwoty 12.000,00 zł z przeznaczeniem na wkład własny 

do projektu realizowanego w ramach konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś”. 

-zwiększa się o kwotę 3.000,00 zł wydatki  na rozbudowę sieci oświetleniowej- 

Wapniarnia Trzecia.  

-zmniejsza się o kwotę 40.500,00 zł wydatek na zadanie pn. „Dokapitalizowanie 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i Budowlanych „Kombud” Sp. z o.o. – 

zwiększenie kapitału zakładowego (budowa punktu przeładunkowego odpadów 

komunalnych w Trzciance) w § 6030 i przeznacza się na zadane pn. „Budowa 

punktu przeładunkowego odpadów komunalnych na PSZOK w Trzciance” w § 

6050. 

-zmniejsza się w dziale 926 Kultura fizyczna Rozdział 92695 pozostała 

działalność wydatki majątkowe dotyczące „Aktywnego Siedliska” oraz „Całymi 

rodzinami pod Straduńskim dębami- plac zabaw i siłownia zewnętrzna” z 

przeznaczeniem na wkład własny na projekty realizowane w ramach konkursu 

„Pięknieje wielkopolska wieś” oraz na realizację projektu pn. Budowa miejsc 

obsługi rowerzystów wraz ze strefą rekreacji, aktywności fizycznej i zabaw w 

Straduniu.  

-wprowadza się także zmiany w wydatkach funduszu sołeckiego (Siedlisko i 

Biała) 
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-zaplanowane środki na inwestycję „Aktywne Siedlisko zaprasza na boisko- 

międzypokoleniowa strefa rekreacji” przeznacza się na finansowanie innej 

inwestycji pn. „Budowa chodnika i parkingu na ul. Broniewskiego.  

Pan Witold Putyrski w ramach uzupełnienia wyjaśnił, że te zdanie, które 

mają być realizowane w ramach budżetu obywatelskiego gmina stara się 

pomnożyć. W pierwszym przypadku gmina złożyła wniosek na dofinansowanie 

z programu realizowanego przez Urząd Marszałkowski, dofinansowanie 

turystyczne (wiaty rowerowe), natomiast w Białej i Siedlisku możliwość 

złożenia wniosku i otrzymania dofinansowania w wysokości po 50.000,00 zł na 

każdy wniosek. 

Głos zabrał radny Wincenty Kilian dopytał się o wniosek mieszkańców 

Runowa dotyczący utworzenia miejsc postojowych i parkingowych przy 

Przedszkolu w Runowie? Prosił o to, aby o tym pamiętać, jest to bardzo pilna 

sprawa.  

Pan Witold Putyrski odpowiedział, że można o tym pomyśleć w ramach 

bieżącego utrzymania drogowego.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-

2032. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 1. 

  Następnie Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 1. 

- Projekt uchwały w sprawie  zwiększenia przez gminę Trzcianka kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Inżynierii 

Komunalnej spółka z o.o. w Trzciance. 

  Głos zabrała radna Jadwiga Durejko, która chciała otrzymać informację, 
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jaki jest powód podejmowania przez radę takiej uchwały.    

  Pan Witold Putyrski wyjaśnił projekt uchwały. Dokapitalizowanie  spółki 

przeznaczone jest na budowę sieci wodociągowej na osiedlu w rejonie ulicy 

Ogrodowej i Sadowej. 

  Radna Jadwiga Durejko miała wątpliwości, co do dokapitalizowania spółki 

Zakładu Inżynierii Komunalnej.  

  Następnie Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zwiększenia przez gminę Trzcianka kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Inżynierii 

Komunalnej spółka z o.o. w Trzciance. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 3. 

- Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego. 

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, że jest to konsekwencja 

uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. Postanowiono, że 

wraz we współpracy z powiatem, w tym i przyszłym roku zaprojektowana 

zostanie droga z Białej do Trzcianki łącznie ze ścieżką rowerową.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie pomocy finansowej dla powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie  zwolnienia i zwrotu części opłaty za korzystanie z 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w 

miejscu sprzedaży na terenie gminy Trzcianka w 2021 roku. 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zwolnienia i zwrotu części opłaty za korzystanie z zezwoleń 
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na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży na terenie gminy Trzcianka w 2021 roku. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/161/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego. 

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, że dotychczas koszt metra 

kwadratowego zajętego pasa drogowego wynosił 1,00zł, ta uchwała zmienia tę 

kwotę na 0,10 zł. W związku z pandemią COVID-19 proponuje się taką zmianę.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/161/19 Rady Miejskiej Trzcianki  

z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

  Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki wyjaśnił projekt 

uchwały, polegający na usunięciu błędu w deklaracji zauważonej przez RIO, 

jednocześnie dopisano stałą stawkę przez którą należy przemnożyć ilość 

zużytych kubików wody.  

  Radny Wincenty Kilian zapytał czy jest konieczność składania nowej 

deklaracji, jeśli stan osobowy w danym domu się zmienił, tzn. w roku 2020 było 

więcej domowników niż w roku 2021. 

  Otrzymał odpowiedź, że w roku 2021 podaje się zużycie wody z roku 

2020 i to przelicza się na kwotę, którą należy w roku 2021 płacić za odpady 

komunalne.  
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  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXV/275/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 10 września 2020 r. w sprawie aktualizacji „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Trzcianka”. 

  Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że gmina bierze udział w Programie 

C-Track 50, który zakłada, że do 2050 roku gmina Trzcianka będzie jedną z 10 

gmin z Wielkopolski, która wyznacza sobie za cel, aby być zero emisyjną, czyli 

chce wyeliminować opał, jakim jest węgiel, pewnie drewno. Oczekiwaniem 

Urzędu Marszałkowskiego było to, abyśmy dopisali aneks do Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej, który obejmuje inwentaryzację emisji CO2, dookreśla zadania, 

które gmina chce wykonać, są to zdania związane z termomodernizacją 

obiektów.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniający uchwałę Nr XXV/275/20 Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 

10 września 2020 r. w sprawie aktualizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla gminy Trzcianka”. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ronda. 

  Pan Witold Putyrski Zastępca Burmistrza wyjaśnił projekt uchwały. 

  Radna Jadwiga Durejko miała nadzieję, że Trzcianka w jakiś sposób 

upamiętni pana Aleksandra Wizę. Radna jest za rondem Samorządności. 

  Radny Ryszard Wilant również jest za ta zmianą. Złą praktyką jest 

nazywanie rond z imienia i nazwiska.  
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  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany nazwy ronda. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 7, przeciw 1, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.  

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, że dotyczy to drogi 

wewnętrznej, właściciele nieruchomości wyrazili zgodę na nadanie jej nazwy: 

Za Stawem.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka w południowym rejonie 

wsi Siedlisko. 

  Głos zabrała radna Jadwiga Durejko, która stwierdziła, że omawiany plan 

bardzo daleko sięga. Rozmawiała z inwestorem, który jest w stanie wycofać się 

z propozycji, które złożył na rzecz z tyłu za swoim gospodarstwem w kierunku 

lasu. Wtedy ten plan nas nie dotyka. Obszar zaznaczony na biało na załączniku 

do projektu uchwały to już plan uchwalony i jego nie zmieniamy. Inwestor jak 

dostał zgodę, my się nie zrozumieliśmy. Inwestor tłumaczył prędzej że plan 

dotyczy terenów w stronę lasu, a okazało się , że to było całkowicie w drugą 

stronę. Na okrągło ktoś w pobliżu naszych domostw planuje coś wybudować. 

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski omówił członkom komisji plan 

zagospodarowania przestrzennego. Ten projekt do dopiero przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego o 

powierzchni 130 ha, który zamyka się granicami naturalnymi, tj. droga na 

Runowo, granice działek w tej części zurbanizowanej Siedliska, linia kolejowa i 

tzw. droga na Siedlisko PGR. Wyłączono tę część zurbanizowaną z tego 
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względu, ażeby ten proces szedł sprawniej. Nie rozstrzygamy obecnie, że na tym 

całym terenie nie będzie możliwości hodowli. Na pytanie radnej Jadwigi 

Durejko odpowiedział, że koszt takiego planu wynosi w granicach około 30 

tysięcy złotych. Dodał, że plany zagospodarowania przestrzennego są potrzebne 

i niezbędne, przyspieszają sytuacje, kiedy pojawia się inwestor chcący 

zainwestować na danym terenie. Przyczynkiem przygotowania tego projektu 

uchwały były wnioski siekańców, nie tylko stowarzyszenie „Czysta Wieś”, ale 

także indywidualnych mieszkańców, związanych z tym, że wystąpił jeden z 

właścicieli tych nieruchomości z wnioskiem o decyzję środowiskową na 

hodowlę świń. Uporządkowuje do gospodarkę przestrzenną w całej gminie. Całe 

Siedlisko będzie planem objęte, ale będzie to wykonane etapami. Plan 

zagospodarowania to prawo miejscowe, które w sposób jednoznaczny, pozwala 

właścicielowi bądź nie na gospodarowanie tego terenu w sposób w tym planie 

określonym. Obecnie to tylko przystąpienie do sporządzenia mpzp Siedlisko.  

  Radny Wincenty Kilian stwierdził, że jeśli to co powiedziała radna 

Jadwiga Durejko, że inwestor wycofa się z wnioskiem o warunki środowiskowe, 

to gdzieś muszą się rozwijać.  

  Radny Jan Czarnecki nie zgodził się z przedmówcą, ze plany przestrzenne 

ułatwiają sytuacje, występuje bardzo dużo ograniczeń, występują problemy, jeśli 

właściciel chciałby działkę sprzedać to nie  ma na to szans. Jest wiele 

obwarowań, których właściciel terenu objętego planem zagospodarowania 

przestrzennego musi przestrzegać przez pewien okres. Według radnego planami 

przestrzennymi należałoby się zająć w mieście Trzcianka.  

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski nie zgodził się z wypowiedzią 

radnego Jana Czarneckiego, z tego względu, że nie można drżeć za każdym 

razem, czy nie przyjdzie ktoś z wnioskiem i nie stworzy powiedzmy biogazowi. 

  Radny Jan Czarnecki wspomniał o gminie Szydłowo, w której bardzo 

mocno działają deweloperzy tworzący bardzo dużo nowych mieszkań. Chciał 

dowiedzieć się jak sytuacja wygląda w Trzciance. W Stobnie wielu inwestorów 
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wycofuje się z tego powodu, ponieważ właściciel terenu, gdyby chciał szybciej 

niż 5 lat sprzedać działkę musi uiścić opłatę planistyczną do gminy i jest to 

znaczna kwota. 

  Pan Witold Putyrski zauważył, że to przecież rada uchwala plany. To do 

Rady Miejskiej należy decyzja czy ten plan uchwalić, czy nie. Maksymalna 

opłata planistyczna wynosi 30 % różnicy między wartością działki przed planem 

i po planie. Jeżeli ktoś mieszka w takim miejsc, że mógłby dostać warunki 

zabudowy na podstawie decyzji o warunkach zabudowy i opracowany jest plan 

pod zabudowę jednorodzinną to ta opłata naprawdę jest symboliczna. Chyba, że 

ktoś ma pole orne, na którym uprawia ziemniaki i raptem powstaje zabudowa 

jednorodzinna to różnica jest w tej opłacie. Nie są to wcale bardzo wysokie 

kwoty. Nie można dopuścić do samowolki. 

  Radna Jadwiga Durejko wspomniała o sytuacji, kiedy to były propozycje 

odłączenia wsi od gminy,  przy sprawie planów przestrzennych Stobna. Były 

wtedy prowadzone rozmowy w Szydłowie między radnymi a inwestorami  

z tamtego terenu. Okazało się, że osoby, które wybudowały się w Dolaszewie, 

czy Szydłowie na pewno wybudowałyby się w gminie Trzcianka, ale w Stobnie 

nie było uchwalonego na tamten czas planu zagospodarowania przestrzennego. 

Stracono minimum 1000 mieszkańców. Nie są według radnej wyciągnięte żadne 

wnioski. Warto byłoby objąć planem całą wieś Siedlisko i zrobić kompleksowo 

jeden plan zagospodarowania przestrzennego.  

  Zastępca Burmistrz Witold Putyrski nie zgodził się z radną. Wyjaśnił, że 

gdyby objąć planem całe Siedlisko to taki plan opracowywany byłby zapewne 

około 5 lat. Jest to bardzo trudna sprawa. Warto zwrócić uwagę na wydatki, 

które są po stronie gminy w związku z uchwaleniem planu. Jest wiele spraw, 

takich jak np. brak uzbrojenia działek, które wpływają na brak zainteresowania 

działkami na terenie naszej gminy. Brakuje nam konsekwencji w tym, że po 

uchwaleniu planu zagospodarowania przestrzennego danego terenu nie ma 

uzbrajania tego terenu. 
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  Radna Jadwiga Durejko zauważyła, że jeśli plan jest w ramach ogólnego 

zarysu to zgadza się z tym, ale jeśli jest to przypadkowe to nie jest to logiczne. 

  Głos zabrała radna Janina Kamińska, dziwiła się słowom radnej Jadwigi 

Durejko, że inwestor się zgodził. Z wnioskiem wystąpiła córka i syn inwestora, 

którzy nawet nie mieszkają w naszej gminie. Nie rozumiała dlaczego to ten 

inwestor jest tym zainteresowany. Było jej przykro, że przez omyłkę został 

uchwalony plan w stronę Siedliska zezwalający na hodowlę 210 DJP, czyli na 

1500 sztuk oraz 210 DJP, które jest na PGR. Wspomniany wcześniej inwestor 

ma już plan i dzięki temu może już hodować 3000 sztuk. Podkreśliła, że to jest 

dopiero przystąpienie do sporządzenia planu. Nie rozumiała słów radnego Jana 

Czarneckiego, że nie powinno się zajmować planami wsi, tylko zająć się 

miastem. Obawia się tego, że w przyszłości nie będzie możliwości wyjścia na 

podwórko, ponieważ odór płynący z chlewni będzie nie do wytrzymania. 

Hodowla świń w Siedlisku jest już obecnie bardzo uciążliwa. Prosiła radnych, 

aby zagłosować za przyjęciem tego projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Siedlisko.  

  Radna Jadwiga Durejko odniosła się do słów radnej Janiny Kamińskiej, 

stwierdziła, że mając taką postawę sprowokujemy inwestora, że właśnie w tym 

miejscu omawianym zostanie wybudowana chlewnia, w kierunku na wieś. Jest 

szansa, że inwestor zrezygnuje z budowania chlewni w kierunku na wieś 

Siedlisko, a wybuduje tę chlewnie w kierunku na las. Na tym różnica polega\ , a 

błędy popełnia każdy. Natomiast uważała, że mówienie że dotyczy to osób nie z 

naszej gminy to są to dzieci inwestora i ziemia jest ich. To jest demagogia. 

Mówiąc tak jak radna Janina Kamińska uzyskamy efekt, przed którym bardzo 

się bronimy.  

  Radny Wincenty Kilian zauważył, że problem jest bardzo szeroki jeśli 

chodzi o chlewnie. Obecnie nie dyskutujemy nad warunkami zabudowy, tylko 

nad przystąpieniem do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego. Plan jest kosztowny, pracochłonny, to radny miał wątpliwości, 

czy konieczne jest przystąpienie do tego panu.  W związku z tym, że wpłynęły 

wnioski rozmawiamy o tym planie. Siedlisko to po Białej jedna z największych 

wsi w gminie Trzcianka. Według niego rolnictwo to wieś, a wieś to rolnictwo, a 

skutecznie próbuje się to blokować. Hodowla obecna jest uciążliwa, dlatego 

warto dać możliwość rozwoju inwestorowi, aby mógł wybudować chlewnie w 

kierunku na las, dajmy mu tę szansę, ale tego omawianego terenu nie 

ograniczajmy. Zauważył, że każda jedna inicjatywa na wsi jest blokowana. 

Wspomniał o protestach rolników na najbliższej sesji Rady Miejskiej. Nie ma 

chęci porozumienia, prowadzenia dyskusji. Warto zastanowić się jakie rolnictwo 

chcemy mieć na terenie gminy Trzcianka. Uważał, że radny Jan Czarnecki miał 

rację i powinno odstąpić się od tej propozycji, jeśli inwestor odstąpi od 

zamiarów, które deklarował i jeżeli chce się przenieść w okolicę swojego 

gospodarstwa to nie powinniśmy mu tego utrudniać. Może będą pomysły na 

nieuciążliwą produkcję na tym omawianym terenie.  

  Radny Józef Łastowski stwierdził, że nieważne co powstanie na 

omawianym terenie, warto plany zagospodarowania przestrzennego robić. Nie 

był za tym, aby chlewnie powstawały za budynkami, w centrum wsi.  

  Zastępca Burmistrza Witold Putyrski upewnił się czy nie ma wątpliwości 

wśród radnych jakiego terenu dotyczy ten plan. Gmina dopiero chce przystąpić 

do sporządzenia tego planu, uporządkować gospodarkę przestrzenną. Są różne 

skutki uchwalenia planu, np. wypłacenie odszkodowań za grunty przejęte pod 

drogę, jest to kwota rzędu 200-300 tysięcy złotych na rok, a wpływy z opłaty 

planistycznej jest naprawdę minimalny. Należy wziąć pod uwagę, że jeśli 

wartość nieruchomości rośnie na skutek planu, to właściciel  nieruchomości 

musi z gminą jakąś śladową opłatą się podzielić. Pozostawienie tego planu bez 

regulacji nie jest dobrym rozwiązaniem. Obecnie mówi się tylko o przystąpieniu 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Plan 

musi być zgodny ze studium uwarunkowań, które jest już uchwalone.  
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  Radni stwierdzili, że wiedzą jakiego terenu dotyczy ten plan, byli 

osobiście w dniu posiedzenia w Siedlisku, aby ten teren obejrzeć.  

  Radny Zygmunt Czarny zadał pytanie, czy jeśli Rada podejmie tę 

uchwałę, to inwestor będzie mógł na omawianym terenie wybudować chlewnię. 

Obawiał się, że kilka czy kilkanaście lat ten temat na nowo powróci. Będzie ten 

problem ciągle powracał. 

  Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że to jest tylko przystąpienie, wszystko 

zależy od końcowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

  Radny Ryszard Wilant był za tym, aby się nie wycofywać z tego. Wieś 

jest po to, aby produkcja się tam rozwijała. Należy kontynuować podjęte 

rozmowy.  

  Zastępca Burmistrz Witold Putyrski dodał tylko, że hodowla  

w przeszłości a obecna hodowla bardzo się różni. To przystąpienie do planu to 

konsekwencja podjętych wcześniej decyzji. Obecnie niczego nie przesądzamy.  

  Radny Wincenty Kilian zauważył, że do niektórych sytuacji na wsi trzeba 

się przyzwyczaić i zaakceptować. Ponownie wspomniał o wykonaniu miejsc 

parkingowych przy przedszkolu w Runowie. 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka w południowym rejonie 

wsi Siedlisko. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 4, przeciw 1, wstrzymujących się 3. 

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym 

Stobno w rejonie ul. Kasztanowej.   

 Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił radnym jakiego terenu 

dotyczy ten projekt uchwały. Do Burmistrza wpłynął wniosek inwestora 
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dotyczący dokonania zmiany ustaleń obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w zakresie układu komunikacyjnego.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka w obrębie geodezyjnym 

Stobno w rejonie ul. Kasztanowej.   

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 11 kwietnia 2013 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminy 

Trzcianka.  

  Członkowie komisji wiedzieli czego dotyczy ten projekt uchwały. 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniający uchwałę Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej Trzcianki z 

dnia 11 kwietnia 2013 r. w sprawie uchwalenia statutu Gminy Trzcianka.  

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 2. 

-Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis wspomniała o piśmie skierowanym do 

Przewodniczących Komisji dot. wytypowania członków do Komisji 

Mieszkaniowej. Pismo to wraz z dwoma pismami wyjaśniającymi stanowi 

załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  Spośród członków komisji do 

Komisji Mieszkaniowej zgłosiły się radna Janina Kamińska oraz radna Jadwiga 

Durejko. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej Trzcianki. 
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  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady 

Miejskiej Trzcianki. 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (OR.152.1). 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (OR.152.2). 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (OR.152.3). 

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie wniosku dotyczącego podjęcia uchwały  

 w sprawie przyjęcia Samorządowej Karty Praw Rodzin.  

  Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformowała członków komisji, że na sesję 

mogą wpłynąć jeszcze projekty uchwał dotyczące: Strategii Rozwoju Wsi 

(Siedlisko i Białej), programu opieki nad zwierzętami, Centrum Usług 

Społecznych (uszczegółowienie opłat) oraz pomocy de minimis.  

Następnie przewodnicząca komisji Aneta Flis wspomniała o pismach 

dotyczących Komisji Mieszkaniowej oraz o piśmie przedsiębiorcy dotyczące 

pomocy de minimis, które stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Ad 7) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Radny Ryszard Wilant zwrócił się z prośbą o zareagowanie w sprawie remizy 

OSP Biała. Od momentu wykonania dobudowania do remizy rokrocznie jest 

zalewane to pomieszczenie. Co roku wykonywane jest opierzenie przez 

wykonawcę. Radny nie wie dlaczego tak się dzieje, że to pomieszczenie jest 

zalewane. Opierzenie tej „dobudówki” musi być w końcu wykonane solidnie. 

Poza tym należałoby pomalować kuchnię i pomieszczenie socjalne remizy OSP 
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Biała.  

Radny Wincenty Kilian zwrócił się z prośbą o wykonanie miejsc postojowych 

i parkingowych przy Przedszkolu w Runowie. Prosił, aby potraktować ten 

wniosek bardzo poważnie, jest to bardzo pilna sprawa.  

 Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że środki będą, ale  

z oszczędności po jakieś przeprowadzonej inwestycji.  

 Więcej wniosków nie było. 

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji 

Aneta Flis zamknęła posiedzenie komisji, dziękując wszystkim obecnym za 

aktywny udział.  

 

 

   Protokolant      Przewodnicząca Komisji   

/-/Ewelina Ćwiek            /-/ Aneta Flis 

 

 

 

 

 

 

 


